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Wersja protokołu oryginalna dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 03/2010   w dniu 22 lutego 2010r.          
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18.00 

  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 
1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny  

6. 
 Wiesław Ewertowski Obecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Nieobecny 

11. Michał Piechocki Nieobecny 

12. Zbigniew Grabowski Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Krzysztof Migasiewicz  
2. Michał Piechocki  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Danuta Królczyk   – Skarbnik  Powiatu   
2. Radosław Kubisz – Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju  
3. Monika Helwig      –  pracownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju  
4. Edyta Owczarzak  -  Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie    

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Omówienie i zaopiniowanie materiałów na sesję.  
3. Efektywność termomodernizacji przeprowadzonej w jednostkach powiatowych.   
4. Zakończenie posiedzenia.  

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
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      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 
Nie odnotowano.   

  
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
 
Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził Przewodniczący Komisji 
Sławomir Maciaszek. Podczas otwarcia obrad  obecnych było 10 członków Komisji Finansów, 
Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na posiedzenie /lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu 
quorum oraz jednogłośnym przyjęciu treści protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji  
(10 głosów ZA), Przewodniczący Komisji  oddał głos gościom  w celu realizacji tematyki 
posiedzenia.   
 
2. Opiniowanie materiałów na sesję.  

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały RPW w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu na 2010r. /D.Królczyk/ 
 
Projekt uchwały dotyczy dostosowania budżetu powiatu do znowelizowanej ustawy o 
finansach publicznych wchodzącej w życie od 01 stycznia 2010r. W związku z tym 
zmienia się treść  załącznika nr 2,3 i 4. Projekt uchwały reguluje sposób delegowania 
uprawnień dla Zarządu Powiatu. 
J.Piasecki wyrażał swoje wątpliwości w związku z tymi pełnomocnictwami. Radny 
uważał, że ustawa określa rodzaje pełnomocnictwa dla Zarządu i to powinno 
wystarczyć. Radny uważa, że dodatkowe, w sprawach  związanych płacami – nie jest 
wymagane. Skarbnik Powiatu przekonywał, że jest to potrzebne choćby z  technicznych 
względów. W sytuacjach nagłych nie trzeba czekać na sesję RP. Pełnomocnictwo takie 
stosuje się bardzo rzadko.  
Radni J.Piasecki i J.Sulikowski zapytali o podwyżki w jednostkach powiatowych. 
Skarbnik Powiatu potwierdzał 1% poziom podwyżek. J.Piasecki zasygnalizował kłopoty 
z uzyskaniem odpowiedzi na jego wcześniejsze pytanie  dotyczące skali zastępstw 
doraźnych w szkołach ponadgimnazjalnych.  Poprosił przewodniczącego Komisji o 
zwrócenie na to uwagi.            
opinia projektu uchwały:  
pozytywna (10 obecnych – 5 ZA (w tym przewodniczący Komisji, PRZECIW - 0, 
WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 5). 
O godzinie 16.35 obrady opuszcza D.Królczyk.  

 
3. Efektywność termomodernizacji przeprowadzonej w jednostkach powiatowych  

/R.Kubisz i M.Helwig/   
 

Przedstawiciele Wydziału Europejskiego i Rozwoju przygotowali i omówili zestawienie 
dotyczące  realizacji termomodernizacji budynków powiatowych na przestrzeni lat 2004-
2007. Zaprezentowali do tego efekt ekonomiczny i ekologiczny. Termomodernizacją 
objęto w/w latach budynki: Bursy Szkolnej nr1, I Liceum Ogólnokształcącego, 
przychodni lekarskiej, Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1, Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Gołańczy, Powiatowego Urzędu Pracy, Młodzieżowego 
Ośrodka Wychowawczego w Antoniewie, Zespołu Opieki Zdrowotnej oraz  Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej.   Razem koszty termomodernizacji jednostek 
wyniosły w sumie 10.539.529,01zł. Źródłem finansowania były: dotacje i pożyczki z 
WFOŚiGW, pożyczka z NFOŚiGW, kredyt termomodernizacyjny, dotacje z 
EkoFunduszu, dotacja z MZ,  budżet powiatu i środki KPP Straży Pożarnej.   Efekt 
ekonomiczny został określony na podstawie analizy 3 lat przed i 3 lat po modernizacji. 
Wyliczenia zostały opracowane przez pracowników Wydziału. W związku z 
trudnościami w wyliczeniu kosztów złotówkowych (podwyżki cen w okresie czasu) 
analizowano ten efekt w liczbie dżuli. Wychodzą różnice między planami 

 



 3 

kosztorysowymi a realnymi efektami. R.Kubisz mówił, że dane mogą być obarczone 
pewnym błędem wyliczeniowym, gdyż wyliczenia były opracowane przez pracowników 
Wydziału nie będących specjalistami.  Audytorzy energetyczni na etapie projektowania - 
wskazywali w planach wyższe osiągi niż można było się spodziewać po 
przeprowadzeniu termomodernizacji. Największa różnica wystąpiła w ZSP nr1. 
J.Sulikowski domniemywał, że jednostki z kolektorami słonecznymi nie podały danych z 
podliczników kolektorowych. Wskazywał, że można byłoby zainstalować zbiorniki na 
wodę, aby ją magazynować na okresy chłodniejsze. Przewodniczący Komisji zapytał o 
plany dotyczące  działań termomodernizacyjnych. R.Kubisz odpowiedział, że 
prognozowanym działaniem jest docieplenie stropodachu i wymian okien i drzwi w ZSP 
nr2 w Wągrowcu. Wniosek o dofinansowanie już był składany jednak odpadł. Koszt tych 
prac to 1.700.000zł. Plany termomodernizacyjne dotyczą także budynków PCPR i 
SANEPID-u.  Koszt termomodernizacji w/w  jednostek szacuje się w sumie na kwotę 
2.500.000zł. 
 
O 17.05 obrady opuszcza J.Springer – stan radnych: 9.  

 
R.Kubisz podkreślał osiągnięte efekty estetyczne  budynków  po termomodernizacji. 
G.Owczarzak wskazywał mimo wszystko, że najlepszym wskaźnikiem efektów, byłyby 
koszty złotówkowe  z rachunków. Pomimo trudności związanych z fluktuacją cen 
zaproponował,  aby przyjąć w ramach Komisji wniosek do Zarządu Powiatu  o 
przedstawienie efektywności finansowej termomodernizacji - tzn. określenia kosztów 
poniesionych na ogrzewanie w jednostkach powiatowych - 3 lata przed 
termomodernizacją i 3 lata po termomodernizacji (obecnych na sali- 9 / ZA -5 /PRZECIW 
- 0/WSTRZYMUJĄCY SIĘ OD GŁOSU -4). 
Radny J.Piasecki pytał o koszty utrzymania ciepła w szpitalu. Na początku była  
kotłownia przyszpitalna, następnie ciepło było dostarczane za pomocą MPC. Ceny 
wzrosły: czy dyskutowano nad wnioskiem Komisji Finansów  dotyczącym rozważenia 
powstania kotłowni dla 4 jednostek zlokalizowanych  przy ulicy Kościuszki (ZOZ, 
SKIOPS, ZSP nr2 i przychodnia)?. R.Kubisz odpowiedział, że nie było szczegółowej 
odpowiedzi na wniosek, gdyż cały czas krąży temat termomodernizacji ZSP nr 2 oraz 
trwa oczekiwanie na odpowiedź z gazowni o możliwości przyłączenia do sieci – 
konieczne jest przyłączenie do stacji redukcyjnej i jej przebudowa. J.Piasecki pytał o 
zaawansowanie prac przy ZSP nr 2. R.Kubisz odpowiadał, że wszystko zależy od 
konserwatora zabytków. To od nadaje opracowania, które są wykorzystane w 
dokumentach inwestorskich, Właśnie nastąpiła zmiana opiekuna z ramienia 
konserwatora zabytków dla  budynku – następuje oczekiwanie na następcę 
dotychczasowego opiekuna p.Biegańskiego.                 
                 
O godzinie 17.25 obrady opuszcza Z.Grabowski  - stan radnych: 8.  
 
Na salę obrad przybywa  E.Owczarzak. Komisja  wraca do tematyki z punktu 2 porządku 
obrad tj.: Opiniowanie materiałów na sesję.  
 

 
• Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju zadań i wysokości środków  PFRON 

przeznaczonych na te zadania na 2010r.  /E.Owczarzak/ 
 
Powiat otrzymał na 2010r. z PFRON-u  kwotę 1.528.395zł. Jest to kwota niższa od 
ubiegłorocznej o ok. 40.000zł. Z tej kwoty na funkcjonowanie  WTZ jest 
zagwarantowanych 961.740zł. Projekt uchwały określa propozycję podziału pozostałych 
środków finansowych PFRON-u. Około 175.000zł przekazane zostają Powiatowemu 
Urzędowi Pracy na rehabilitację zawodową niepełnosprawnych. Pozostająca   reszta – 
blisko 390.000zł zostaje w PCPR (turnusy rehabilitacyjne, sprzęt rehabilitacyjny, 
likwidacja barier architektonicznych i sport, kultura, rekreacja i turystyka 
niepełnosprawnych). J.Piasecki dopytywał o pojęcie  spółdzielni socjalnej. Odpowiedzi 
w tej kwestii udzielali E.Owczarzak i S.Maciaszek.   
Nie odnotowano innych uwag czy zapytań radnych w tym temacie.      
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opinia projektu uchwały:  
pozytywna (8 obecnych – 8 ZA, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 0) 

 
• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego /S.Maciaszek odczytał treść i uzasadnienie projektu uchwały/ 
 
Poznański Zakład Sprzętu Ortopedycznego Sp. z o.o. z Poznania wnosi o przedłużenie 
umowy najmu lokalu w przychodni lekarskiej (12,5m2) przy ul. Kościuszki 53 w 
Wągrowcu.     
Nie odnotowano innych uwag czy zapytań radnych w tym temacie.      
opinia projektu uchwały:  
pozytywna (8 obecnych – 8 ZA, PRZECIW - 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ - 0) 
 
O godzinie 17.55 obrady opuszcza W.Ewertowski a przybywa J.Springer.  Stan radnych 
pod koniec posiedzenia  - 8 osób.  

 
 

4. Zakończenie posiedzenia  
Przed zakończeniem posiedzenia J.Piasecki zasygnalizował potrzebę przeanalizowania 
wystąpienia pokontrolnego sporządzonego przez RIO po kontroli w ZSP nr 1 w Wągrowcu. 
  
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 18.00.  

 
 
4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1 Zapytania 
Odnotowano w opisie przebiegu dyskusji. 
 
1. Jaka jest skala zastępstw doraźnych w naszych jednostkach oświatowych w 2009r. ?  
[ponowienie zapytania przez J.Piaseckiego] 
 
4.2 Opinie 
Opinie dotyczące projektów uchwał odnotowano w opisie przebiegu dyskusji.  

 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano  
  
4.4 Wnioski 
Komisja Finansów wnioskuje do Zarządu o przedstawienie efektywności finansowej 
termomodernizacji - tzn. okreslenia kosztów poniesionych na ogrzewanie w jednostkach 
powiatowych - 3 lata przed termomodernizacją i 3 lata po termomodernizacji  
(zgłosił G.Owczarzak 
obecnych na sali- 9 / ZA -5 / PRZECIW – 0 / WSTRZYMUJĄCY SIĘ OD GŁOSU -4)   

 

 

 

 

  ____________________________                            _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   
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